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در چند ماه گذشته بحث هاى زيادى 
محصولات  عرضه  چگونگى  درباره 
پتروشيمـــى به مصـــرف كنندگان 
بخش هاى پايين دستى مطرح شده 
است و برخى فروش اين محصولات 
در بازار آزاد و گروه ديگر عرضه آنها 

از طريق بورس را خواستارند.
آزاد  بازار  در  پتروشيمى  محصولات  عرضه  منتقدان 
اين  است  داده  نشان  گذشته  سال هاى  تجربه  مى گويند، 
بازار با دلال بازى، سفته بازى و سوءاستفاده همراه بوده 
است و باعث مى شود قيمت اين محصولات بسيار افزايش 

پيدا كند.
در  پتروشيمى  محصولات  عرضه  از  پيش  مى گويند  آنان 
بورس، نبض بازار در اختيار دلالان قرار داشت؛ به طورى 
چندين  دست  از  عبور  از  پس  پتروشيمى  محصولات  كه 
دلال، با چند برابر قيمت اوليه به دست مصرف كنندگان 
بخش هاى پلاستيك سازى، نساجى و... مى رسيد. بتازگى 
از  پتروشيمى  محصولات  خروج  موضوع  طرح  با  دوباره 
در  عرضه  عمده،  توليدكنندگان  از  شمارى  كالا،  بورس 
برخى  واكنش  با  البته  كه  اند  شده  خواستار  را  آزاد  بازار 
همين  در  است.  شده  روبرو  دستى  پايين  بخش  فعالان 
پيوند، «محمدمهدى رئيس زاده» در گفت وگو با خبرنگار 
پتروشيمى  محصولات  عرضه  وضع  درباره  ايرنا  اقتصادى 
چند  در  گفت:  صنعت  اين  دستى  پايين  بخش هاى  براى 
ماه گذشته اقدام هايى در بورس كالا براى كمك به فعالان 
صنعت پتروشيمى انجام شد كه فراهم آمدن امكان تامين 
و  سلف  معاملات  طريق  از  بلندمدت  و  ميان  كوتاه،  مالى 
قراردادهاى  انعقاد  همچنين  و  استاندارد»  موازى  «سلف 
از  دستى  پايين  صنايع  با  پتروشيمى ها  ميان  بلندمدت 
جمله آنها به شمار مى رود. دبيركل انجمن صنايع نساجى 
ايران درباره خروج پتروشيمى ها از بورس كالا افزود: دليل 
اقتصادى  مسوولان  نمى كنم،  درك  را  موضوع  اين  طرح 
و  اند  كرده  مخالفت  امر  اين  با  بارها  مختلف  نهادهاى  و 
مصرف  از  يكى  عنوان  به  نيز  نساجى  صنايع  انجمن 
خروج  مخالف  قاطعانه  پتروشيمى،  اوليه  مواد  كنندگان 

محصولات پتروشيمى از بورس كالاست.
عضو سابق هيات نمايندگان اتاق بازرگانى، صنايع، معادن 
و كشاورزى تهران تاكيد كرد بخش پايين دستى حتى با 
پتروشيمى  آزاد  بازار  در  محصولات  اندك  مقادير  عرضه 
مخالف است و اضافه كرد: عرضه محصولات پتروشيمى 
با  زيرا  است؛  برخوردار  بالايى  شفافيت  از  كالا  بورس  در 
اصلاحيه قانون ماليات ها، فاكتور رسمى صادر مى شود و در 
معاملات بورس، همه ارقام خريد و فروش، ميزان عرضه و 

تقاضا و حتى بازيگران بازار مشخصند.
به  پتروشيمى  معاملات  انتقال  صورت  در  وى،  گفته  به 
بازار غيررسمى، نبض بازار به دست عده اى خاص و دلال 

مخالفت با خروج پتروشيمی از بورس و 
بازگشت دلالان
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نصرالهـى با بيـان اين كـه واحد هاى 
نسـاجى تعطيـل شـده اگـر سـاختار 
بدهنـد  انجـام  را  نوسـازى  و  مالـى 
هسـتند،گفت:  حمايـت  مـورد 
نسـاجى  شـده  تعطيـل  واحدهـاى 
كـه 50 سـال اسـت نوسـازى نشـده 
ندارنـد  درسـتى  سـاختارمالى  و  انـد 
نمى تواننـد بـه چرخه توليـد برگردند.
اقتصادى  مشاور   نصرالهى،  گلناز 

حاشيه  در  تجارت  و  معدن  صنعت،  وزارت  صنايع  امور  معاونت 
افتتاح چهارمين نمايشگاه پوشاك ايرانى درباره حمايت دولت از 
شبستان  خبرگزارى  به  و  پوشاك  نساجى  داخلى  توليدكنندگان 
نوسازى  و  بازسازى  از  تجارت  و  معدن  صنعت  وزارت  گفت: 
بازسازى  براى  ملى  توسعه  صندوق  محل  از  نساجى  واحدهاى 
حمايت مى كند. ثبت برندها، جلوگيرى از قاچاق و اقداماتى كه 
در رابطه با حقوق ورودى انجام شده همه حمايت هايى است كه 
وزارت صنعت معدن و تجارت با نظر انجمن ها و تشكل ها انجام 

داده است.
وى خاطـر نشـان كـرد: در مـورد پوشـاك، مـا كارگـروه توسـعه 
صنعـت پوشـاك را داريـم از سـال گذشـته ايـن كارگروه شـروع 
بـكار كـرده اسـت و سـند راهبـردى آن نوشـته شـده اسـت و 
هـم اكنـون  داريـم يكـى يكى مـوارد سـند راهبـردى را اجرايى 

اقداماتـى  همچنيـن  مى كنيـم، 
توسـعه  بـراى  و  تبليغـات  بـراى 
مى دهيـم؛  انجـام  نمايشـگاه  ايـن 
جلوگيـرى از واردات قاچـاق و سـوق 
دادن واردات بـه واردات رسـمى همه 
صنعـت  از  كـه  اسـت  حمايت هايـى 

مى شـود. نسـاجى 
مشاور  اقتصادى معاونت امور صنايع 
وزارت صنعت، معدن و تجارت درباره 
حمايت از واحدهاى تعطيل شده و بازگشت آنها به چرخه توليد 
زمان  در  اگر  دارد  چرخه اى  يك  توليدى  واحد  داشت:  اظهار  نيز 
مناسب بازسازى ها و نوسازى ها و توسعه اش را انجام داده و در 
مقاطعى دچار مشكل كمبود نقدينگى شده باشد حمايت مى شود، 
اما برخى از واحدها كه به دليل اينكه 50 سال است كه بازسازى 
و نوسازى نكرده اند و ساختار مالى درستى هم نداشته اند و از 
چرخه توليد خارج شده اند و نمى توانند به چرخه توليد برگردند 
دهند  انجام  را  نوسازى  و  مالى  ساختار  همه  كه  درصورتى  تنها 

مورد حمايت وزارتخانه هستند.
گلناز نصرالهى همچنين درباره پلى اكريل و حمايت هاى وزارت 
خصوصى  بخش  اكريل  پلى  گفت:  توليدى  واحد  اين  از  صنايع 
است و ما پيگير حل مشكلات آن هستيم و  اقداماتى را انجام 

مى دهيم.

با اميد و انرژی، پيش بسوی آينده
نشست مشترك انجمن صنايع نساجى ايران و جمعى از تشكل هاى نساجى و پوشاك با قائم مقام محترم 

وزير صمت و ساير مسئولين صنعت نساجى و پوشاك

واحد های نساجی تعطيل شده در صورت بهبود مالی و نوسازی مورد 
حمايت قرارمی گيرند

گلناز نصرالهى: 

همزمان با برگزارى هشتمين نمايشگاه بين المللى كف پوش ها، 
موكت و فرش ماشينى و بيست و دومين نمايشگاه بين المللى 
ماشين آلات نساجى، مواد اوليه، منسوجات خانگى و ماشين هاى 
و  تهران  در  پوشاك  المللى  بين  نمايشگاه  چهارمين  و  گلدوزى 
پس از مراسم افتتاحيه اين نمايشگاهها در روز سيزدهم شهريور 
ماه جمعى از اعضاى هيات مديره انجمن صنايع نساجى ايران و 
نمايندگان و اعضاى هيات مديره تشكل هاى نساجى و پوشاك 
در تالار اصفهان و درنشست صميمانه با دكتر رحمانى قائم مقام 
وزير صمت و سركار خانم نصرالهى مشاور معاون وزير در امور 
توليد و آقاى مهندس على آبادى سرپرست اداره كل نساجى و 

پوشاك وزارت صمت به طرح مشكلات صنعت نساجى و پوشاك 
و ارائه راهكارها پرداختند كه پس از بحث و تبادل نظر حاضرين 
در نشست ابراز اميدوارى نمودند تا با پيگيرى هاى مسولين گره 
كور اين مشكلات گشوده شود و صنعت نساجى بتواند روزهاى 

خوب خود را تجربه كند.
در ابتداى اين نشست، گلنار نصرالهى- مديركل سابق دفتر صنايع 
نساجى و پوشاك وزارت صمت- ضمن خوشامدگويى به مدعوين 
انجمن هاى  و  تشكل ها  مديره  هيئت  اعضاى  از  تعدادى  كه 
نساجى و پوشاك كشور بودند؛ با اشاره به تدوين سند راهبردى 

صنعت پوشاك با همكارى تشكل هاى نساجى، 
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با اميد و انرژی، پيش بسوی آينده
از حضار درخواست كرد تا ديدگاه ها و مسائل مختلف پيرامون اين 
امور  در  صنعت  وزير  قائم مقام  رحمانى-  رضا  دكتر  با  را  صنعت 

توليد- در ميان بگذارند.
مهندس على آبادى- سرپرست اداره كل دفتر صنايع نساجى و 
پوشاك وزارت صمت- ضمن اشاره به حضور پربار شركت هاى 
داخلى در نمايشگاه هاى نساجى، فرش ماشينى و پوشاك تهران 
بيان داشت: نمايشگاه  امسال بسيار اميدواركننده بود و مهم ترين 
ويژگى آن افتتاح اين نمايشگاه توسط دكتر رحمانى بود. ايشان 
جزو  را  آن  و  دارند  پوشاك  و  نساجى  صنايع  به  ويژه اى  عنايت 

رشته هاى اولويت دار صنايع معرفى كرده اند. 
در  حاضر  توليدكنندگان  و  صنعتگران  به  خطاب  رحمانى  دكتر 
تصميم گيرى  باشد  قرار  اگر  باشيد  داشته  اطمينان  گفت:  جلسه 
در مورد اين صنعت انجام شود شايسته ترين جمع براى همفكرى 
و  نساجى  انجمن هاى  و  تشكل ها  از  عزيزان  شما  برنامه ريزى  و 
را  مشابه  جلسات  برگزارى  از  هدف  وى،  هستيد.  كشور  پوشاك 
امسال  گفت:  و  كرد  اعلام  كشور  نساجى  صنايع  رشد  و  تقويت 
نام گذارى  واسطه  به  كشور  توليد  از  حمايت  براى  سال  بهترين 
عمل)،  و  اقدام  مقاومتى؛  اقتصاد  ( سال  رهبرى  معظم  مقام 
رهنمودهاى رئيس جمهور و برنامه هاى ستاد اقتصاد مقاومتى (به 
رياست معاون اول رئيس جمهور) مى باشد. رحمانى افزود: فلسفه 
حضور بنده در وزارت صنعت، كمك به رونق توليد داخلى است 
مسئول  مقام  جايگاه. اين  و  مقام  كسب  و  مادى  انگيزه هاى  نه 
تصريح كرد: در سند استراتژى توسعه صنعتى، فصلى به صنعت 
است  ضرورى  بسيار  و  شده  داده  اختصاص  پوشاك  و  نساجى 
و  صنعتگران  با  مستمر  جلسات  سند  اين  اجراى  راستاى  در  كه 
توليدكنندگان بخش خصوصى برگزار كنيم. به گفته وى، هشت 
صنعت به عنوان صنايع پيشران و اولويت دار توسط وزارت صمت 
مدنظر قرار گرفته و صنعت نساجى و پوشاك، نخستين صنعتى 
است كه برنامه هاى عملياتى آن به تدريج و طبق برنامه مشخص 

تدوين و اجرا خواهد شد. 
رحمانى با تأكيد به اين نكته كه براى توسعه صنايع نساجى بايد 
تفكرات آرمان گرايانه را كنار گذاشت و منطقى فكر كرد، گفت: 
تمام  اجراى  شاهد  كوتاه مدت،  در  كه  باشيم  داشته  انتظار  نبايد 
قرار  مدنظر  را  هدف  دو  مى توان  سال  هر  بلكه  باشيم  برنامه ها 
در  صنعت  وزير  نمود. قائم مقام  طى  را  آن  اجرايى  مراحل  و  داد 
امور توليد، از مدعوين خواست تا در سخنان خود، گله گذارى هاى 
صنعتگران  هم  و  دولتمردان  هم  زيرا  بگذارند  كنار  را  هميشگى 
است  خواهشمند  لذا  هستند  واقف  مشكلات  به  نسبت  خوبى  به 
راهكارهاى عملى براى خروج از ركود و رونق توليدات نساجى 
خود  نساجى  صنعت  به  ايرانى  و  ايران  افزود:  وى  نماييد.  ارائه 
افتخار مى كند و اميدوارم با همكارى يكديگر در قالب برگزارى 
صنعت  اين  مشكلات  رفع  شاهد  هم انديشى ،  جلسات  چنين 
باشيم. مهندس محمد مروج رييس هيات مديره انجمن صنايع 
مشكل  بزرگترين  بعنوان  ركود  موضوع  طرح  با  ايران  نساجى 
اعلام  در  دولت  تاخير  از  كشور  صنعتگران  و  توليدكنندگان 
بر  حاكم  ركود  و  نمود  انتقاد  اقتصادى  رشد  به  مربوط  آمار هاى 
از  انتقاد  ضمن  وى  دانست  واحد ها  تعطيلى  اصلى  عامل  را  بازار 
بخشى از طرح ها و بسته هاى رونق توليد دولت خواستار توجه و 
تمركز بيشتر مسئولين بر اين موضوع شد مهندس مروج مسائل 
صنعتگران  روى  مقابل  مانع  بزرگترين  را  مالياتى  مشكلات  و 
دانست و با اشاره به موارد مطرح شده توسط انجمن در مكاتبات 
و مصاحبه هاى خود خواستار توجه بيشتر سازمان امور مالياتى به 
شرايط فعلى ركود و توليد در كشور شد. مهندس مروج با يادآورى 
نشست هاى مشترك قبلى و پيگيرى هاى انجمن درخصوص حل 
اين مشكلات، برگزارى اينگونه نشست ها، بدون خروجى و نتيجه 
رحمانى  دكتر  از  و  دانست  مناسب  بخشى  اثر  فاقد  را  مشخص 
اين  طول  در  شده  انباشته  مشكلات  حل  به  نسبت  تا  خواست 
سالها، كه بارها و بارها از زبان صنعتگران و تشكل ها تكرار شده 

همت كند. مهندس مروج مشكلات تامين مواد اوليه بخصوص 
پنبه، مشكلات مربوط به خروج عرضه محصولات پتروشيمى در 
بورس كالا، حذف ارز مبادله اى براى واردات مواد اوليه موردنياز 
واحدهاى توليد الياف و نيز ماشين آلات براى بازسازى و نوسازى 
بهبود  قانون  به  دولتى  مسولين  توجه  عدم  و  نساجى  واحدهاى 
محيط كسب و كار و عدم نظرخواهى و مشورت با تشكل هاى 
بخش خصوصى در اخذ تصميم و صدور برخى بخشنامه و آيين 

نامه ها را بعنوان موارد ديگر مطرح نمود.
پس از مهندس مروج آقاى هاكوپيان رييس هيات مديره انجمن 
اين  كنندگان  برگزار  از  تشكر  ضمن  نيز  ايران  پوشاك  صنايع 
نمايشگاه و نشست مشترك به مشكلات عمده اعضاى خود اشاره 
نمود و مشكلات ساختار سنتى وزارت صنعت معدن و تجارت را 
هاكوپيان  دانست.  كشور  در  توليد  مشكلات  بزرگترين  از  يكى 
و  خانه  وزارت  اين  در  توزيع  و  توليد  بخش  تجميع  به  اشاره  با 
تضاد هاى موجود در اين دو بخش به ناكارآمدى اين ساختار انتقاد 
نمود و پيشرفت و توسعه بخش توليد و صنعت را مستلزم اعمال 
اصلاحاتى در اين زيرساخت ها دانست. رييس هيات مديره انجمن 
صنايع پوشاك ايران با اشاره به فعاليت هاى مثبت و موثر انجام 
شده براى تدوين سند راهبردى صنعت پوشاك كشور، اين سند را 
ماحصل ساعت ها مطالعه و تبادل نظر فعالين اين حوزه دانست و 
كليد حل مشكلات اين صنعت را در گرو اجراى اين سند و برنامه 
دانست. هاكوپيان با اشاره به عدم تناسب زيرساخت هاى سنتى 
را  خود  انجمن  خواسته  مهمترين  سند،  اين  اجراى  براى  موجود 

توجه و تمركز براى اجراى اين برنامه دانست.
اتحاديه  مديره  هيات  رييس  نبوى  محمود  آقاى  ايشان  از  پس 
بسيار  سخنان  طى  ايران  پوشاك  و  نساجى  صادرات  و  توليد 
كوتاهى به سالها اظهار نظر و فرياد مشكلات توسط تشكل ها و 
عدم اثر بخشى و حصول نتيجه اشاره نمود و با انتقاد از دولت هاى 
پيشين در همراهى با توليدكنندگان، توليد ملى و حمايت از توليد 
ابراز  نبوى  دانست.  كشور  موفقيت  و  پيشرفت  راه  تنها  را  ملى 
اميدوارى نمود كه خروجى ها و دستاوردهاى اين نشست، متفاوت 
حمايت  و  توجه  براى  باشد  سرآغازى  و  باشد  گذشته  جلسات  با 

بيشتر از توليدملى.
اتحاديه  فيمابين  مكاتبه  به  مختصرى  اشاره  همچنين  نبوى 
خصوص  در  پوشاك  صنف  اتحاديه  و  خود  مديريت  تحت 
حضور  و  ايران  پوشاك  المللى  بين  نمايشگاه  چهارمين  برگزارى 
پيگيرى  خواستار  و  داشت  نمايشگاه  در  سوريه اى ها  و  ترك ها 
شد. صمت  وزارت  پوشاك  و  نساجى  كل  اداره  طريق  از  موضوع 
محمد مهدى رييس زاده دبير كل انجمن صنايع نساجى ايران در 
جمع بندى موارد مطرح شده توسط مهندس مروج و ساير سخنرانان 
به مشكلات عديده پيش آمده براى واحدهاى توليد در خصوص 
اجرايى  نامه  آيين  خصوص  در  توليد  موانع  رفع  قانون   20 ماده 
مربوط به بدهكاران ارزى اشاره نمود و با ارائه گزارش مختصرى از 
پيگيرى هاى انجام شده توسط انجمن صنايع نساجى ايران ،خواستار 
توجه و پيگيرى جدى وزارت صمت در اين خصوص شد. رييس 
زاده كه از سالها پيش بعنوان يكى از فعالين و صاحبنظران اتاق 
بازرگانى و صنايع و معادن و كشاورزى در حوزه مسائل مالى و بانكى 
دولت  براى  آشيلى  پاشنه  را  موضوع  اين  فصل  و  حل  عدم  است 
دانست. ايشان با نقد سياست هاى مالى و بانكى دولت در خصوص 
مشكل ركود، رونق و پيشرفت صنعت و توليد را نيازمند حمايت هاى 
بيشتر دانست وى با نقد و رد هرگونه سخت گيرى مالى و مالياتى 
در دوران ركود خواستار تغيير رويه دولت در مواجهه با توليد شد 
رييس زاده با اشاره به تجربيات ساير كشور ها براى خروج از ركود 
خواستار وضع قوانين مهربانانه ترى براى رونق توليد در كشور شد. 
دبيركل انجمن صنايع نساجى ايران سخت گيرى هاى اخير سازمان 
امورمالياتى و بخشنامه ها و قوانين موجود را در راستاى حمايت از 
سياست هاى  اينگونه  ابلاغ  براى  را  شرايط  و  ندانست  ملى  توليد 

سخت گيرانه مناسب ندانست.

قرار مى گيرد و امكان هر گونه پنهان كارى و رفتارهاى 
غيرقانونى به دليل نظارت ناكافى وجود دارد. در بورس كالا 
همه معاملات قابل رصد شده و شرايط خريداران در اين 
بازار، يكسان و برابر است. عرضه كنندگان نيز محصول را 
عرضه  معاملات  تابلو  بر  خريدار  انتخاب  و  انحصار  بدون 

مى كنند.
مشاور بانكى اتاق ايران گفت: از نكاتى كه فعالان صنعت 
پتروشيمى بايد به آن توجه كنند، ظرفيت هاى بورس كالا 
براى برآورده كردن خواسته هاى قانونى اين صنعت است.

رئيس زاده ادامه داد: از جمله اين اقدام ها تامين مالى كوتاه، 
ميان و بلند مدت از طريق معاملات سلف و همچنين انعقاد 
قراردادهاى بلند مدت ميان پتروشيمى ها با صنايع پايين 

دستى در بورس كالاست.
دبيركل انجمن صنايع نساجى ايران درباره ميزان رضايت 
واحد هاى توليدى نساجى از خريد مواد مورد نياز از بورس 
با  گذشته  سال  چند  در  نساجى  صنعت  كرد:  اضافه  كالا، 

ركود روبرو بود و فراز و فرودهاى زيادى را تجربه كرد. 
خريد  براى  مشكلاتى  به  زمانى،  مقاطع  برخى  در  حتى 
مواد اوليه برخورد كه آن هم به شرايط بازار ارتباط داشت.

تاكيد  پتروشيمى  صنعت  دستى  پايين  بخش  فعال  اين 
رضايت  كالا  بورس  از  اوليه  مواد  تامين  كلى  روند  كرد 
بخش است و يادآورى كرد: اگر دورانى را به ياد بياوريم 
كه مواد اوليه اين صنعت در خارج از بورس تامين مى شد 
متوجه مى شويم بورس كالا كمك زيادى به اين صنعت و 

توليدكنندگان كرده است. 
كشور  در  آزاد  و  رقابتى  اقتصاد  پيگيرى  به  زاده  رئيس 
اشاره كرد و گفت: بايد با همكارى تشكل ها و انجمن هاى 
بازار  به  بخشى  انسجام  فكر  به  خصوصى  بخش  صنفى 
كه  بود  آزاد  بازار  چارچوب هاى  برپايه  كشور  كالاى 
عرضه محصولات در بورس يكى از بهترين ابزارها براى 
تحقق آن به شمار مى رود. چندى پيش رييس كميسيون 
اقتصادى مجلس شوراى اسلامى در گفت و گو با ايرنا به 
از  پتروشيمى ها  خروج  با  مجلس  و  دولت  قاطع  مخالفت 
بورس كالا اشاره كرد و گفت: همچنان خبرهايى درباره 
ادامه تلاش برخى افراد براى خروج معاملات محصولات 
پتروشيمى از بورس كالا به گوش مى رسد كه اين تلاش ها 

جاى تعجب دارد.
كالاها  پذيرش  بحث  افزود:  پورابراهيمى»  «محمدرضا 
در بورس كالاى ايران بر اساس قانون بازار اوراق بهادار 
مصوب سال 1384 انجام شده است و از آن زمان تاكنون 
رسيدن  براى  اند  كرده  تلاش  اقتصادى  مسئولان  همه 
عرضه  سازوكار  حاكميت  كالا،  بازار  اين  در  شفافيت  به 
از  منابع  بهينه  تخصيص  و  اقتصادى  نظام  بر  تقاضا  و 
ظرفيت هاى بورس كالاى ايران بهره ببرند. به گفته وى، 
چارچوب معاملات در بورس كالاى ايران روشن است و 
اين بازار كالايى منسجم، بر پايه شفافيت بنا شده است و 
اينكه عده اى با بهانه هاى مختلف به دنبال خروج بخشى 
از محصولات از بورس كالا هستند به هيچ عنوان قابل 
شوراى  در  نشستى  تشكيل  با  است  قرار  نيست.  قبول 
پايين  و  بالادستى  بخش هاى  نمايندگان  حضور  با  رقابت 
بورس،  در  عرضه  وضع  درباره  پتروشيمى  صنعت  دستى 

تصميم گيرى شود.

مخالفت با خروج پتروشيمی از بورس و 
بازگشت دلالان
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با اميد و انرژی، پيش بسوی آيندهادامه از صفحه 2

دستگاه پلاسمای اتمسفری برای منسوجات 
با نام تجاری PlasmaTex رونمايی شد

نمايشگاه  بيست و دومين  برگزارى  از  روز  دومين  با  هم زمان 
بين المللى ماشين آلات، مواد اوليه، منسوجات خانگى، ماشين هاى 
اتمسفرى  پلاسماى  دستگاه  از  نساجى  محصولات  و  گلدوزى 
دكتر  حضور  با   PlasmaTex  تجارى نام  با  منسوجات  براى 
مدير  اسدى فرد،  دكتر  و  نانو  فناورى  توسعه  ستاد  دبير  سركار، 

كارگروه صنعت  و بازار ستاد فناورى نانو رونمايى شد.
مشترك  همكارى  با   PlasmaTex دستگاه  صنعتى  نمونه 
پلاسما  محققان  و  آديكو  پيشرفته  تجهيزات  مهندسى  شركت 
دانشگاه شهيد بهشتى و حمايت ستاد توسعه فناورى نانو طراحى 
 PlasmaTex دستگاه  است.  رسيده   تجارى سازى  مرحله  به  و 
شركت مهندسى تجهيزات پيشرفته آديكو، يك دستگاه پيشرفته 
جهت آبدوستى انواع پارچه ها براى افزايش بهره ورى خطوط توليد 
شركت هاى توليدى حوزه نساجى است. اين دستگاه مى تواند در 
افزايش انرژى سطحى انواع منسوجات جهت كاهش مصرف آب 

و رنگ و ساير مواد شيميايى مورد استفاده قرار گيرد.
آديكو  شركت  اتمسفرى  پلاسماى  دستگاه  كاربردهاى  جمله  از 

مى توان به موارد ذيل اشاره نمود:
 فعال كردن سطح: ايجاد راديكال هاى آزاد يا افزودن عامليت 

شيميايى فعال بر روى سطح / اصلاح زبرى سطح
 تميزكردن سطح: زدودن تركيبات آلى با كند و پاش پلاسماى

و  رطوبت پذيرى  بهبود  منظور  به  آبدوستى  خواص  افزايش   

رنگ پذيرى و ايجاد پيوندهاى اتصال دهنده
 بهبود خاصيت ضد آب و ضد روغنى شدن منسوجات 

 تسهيل در فرايند آهارزدايى
 حذف پرزهاى سطحى نخ ها

شايان ذكر است، ستاد توسعه فناورى نانو در راستاى رسوخ اين 
فناورى در صنايع اقدامات و حمايت هاى مختلفى را به فناوران، 

شركت هاى دانش بنيان و صنايع ارائه مى نمايد. 
علاوه  فناورى نانو  توسعه  ستاد  نيز  محصول  اين  خصوص  در 
پروژه  فناوران  بين  منسجم  همكارى  ايجاد  با  مالى  حمايت  بر 
و شركت  سرمايه گذار فرآيند تجارى سازى محصول را تسهيل و 

تسريع نموده است.

در دومين روز برگزارى بيست و دومين نمايشگاه بين المللى نساجى؛

متن نامه انجمن صنفى كارفرمايان صنايع نساجى استان 
اصفهان در مورد وضعيت شركت پلى اكريل اصفهان

جناب آقاى مهندس على آبادى 
سرپرست محترم دفتر صنايع نساجى و پوشاك

با عرض سلام و احترام، همانطور كه مستحضر هستيد شركت 
پلى اكريل يكى از صنايع بزرگ استراتژيك كشور و بزرگترين 
واحد توليد الياف پلى استر و تنها توليد كننده الياف اكريليك 
كشور مى باشد كه با حدود  دوهزار نفر نيروى انسانى در اين 
استان مشغول به كار بوده و اين مادر صنايع نساجى از افتخارات 
صنايع كشور محسوب مى شود كه اين شركت مدتى است در 
حال ركود و رخوت قرار گرفته و تعطيلى و ورشكستگى كامل 

اين واحد عظيم صنعتى را جداً تهديد مى كند.    
جناب آقاى على آبادى متاسفانه اين شركت در سالهاى متمادى 
مورد دستبرد وسوء استفاده و ... قرار گرفت كه مسئولين كشور 
نسبت به اين رخداد شوم بى توجه بودند و از اين شركت فقط 
بهره بردارى هاى متعدد مى شده و اقدامات بهينه سازى و بروز 
رسانى جدى در آن شركت انجام نشده و در حال  حاضر استان 
اصفهان، مسئولين و دست اندركاران شركت با شركتى انباشته 
آب،  اجتماعى،  تامين  مالياتى،  بانكى،  شخصى،  بدهى هاى  از 
برق، گاز و چندين ماه حقوق و مزاياى عقب افتاده كارگران و 
ماشين آلات بازسازى نشده مواجه هستند و در واقع، قبلاً شير 
و گوشت و ... آن را خورده و فقط مشتى  پوست و استخوان 

فرسوده  بجا گذاشتند.
: اگر  فرمودند  مطهرى  مرحوم  آبادى،  على  آقاى  جناب 
دنياى  اسلام  از غصه فلسطين دق كند حق دارد  و اگر امروز 
جامعه صنعتى ايران از غصه پلى اكريل دق كند واقعا حق دارد.

شيطان  را  آن  ما  كه  كشورى  اگرآن  آبادى  على  آقاى  جناب 
بزرگ بخوانيم  بگويد يك روز ما، پلى اكريل را ساختيم ولى 
شما لياقت حفظ و نگهدارى آن را نداشتيد چه بگوئيم؟ صنعتى 
كفايتى هاى  بى  به دليل  امروز  بود  ما  افتخار  باعث  روزى  كه 
داشته  صنعتى  غيرت  اگر  كه  شده  سرافكندگى  موجب  متعدد 
باشيم بايد سكته كنيم  بهرحال اگر صلاح ميدانيد در فرصت 
دستور  شركت  آن  و  استان  اين  به  سفر  ضمن  باقيمانده  كم 
جبران  قابل  غير  صنعتى  بليه بزرگ  يك  بروز  از  فرمائيد 
جلوگيرى نمايند. بديهى است آيندگان در مورد شايستگى ها و 

وجود ما قضاوت خواهند كرد.
اميد است با اين رنجنامه صنعتى، تلنگرى بر پيكر خواب رفته 
واحد  اين  كامل  نابودى  از  تا  شود  خورده  مسئولين  از  بعضى 

صنعتى جلوگيرى شود.  
                                                 با احترام

                                    دبير انجمن -  مظفر چلمقانى

رنج نامه انجمن صنفی کارفرمايان 
صنايع نساجی استان اصفهان

مشكلات متعدد  مسائل و  به  اشاره  با  زاده  رييس  محمد مهدى 
اعضاى انجمن صنايع نساجى در خصوص سازمان امور مالياتى 
مكاتبات  طريق  از  و  شده  منتشر  رسانه ها  در  بارها  و  بارها  كه 
با  اخير  نشست  به  است  شده  ارسال  مسولين  براى  نيز  رسمى 
و  نساجى  تشكل هاى  نمايندگان  جمع  در  نيا  صالحى  مهندس 
پوشاك و قول مساعد ايشان مبنى بر حضور زود هنگام رييس 
سازمان امور مالياتى در نشست مشتركى با فعالين صنعت نساجى 
اشاره نمود و خواستار پيگيرى بيشتر براى تحقق اين قول شد. 
رييس زاده با اشاره به مسائل و مشكلات تامين پنبه مورد نياز 
جهاد  وازرت  با  خصوص  اين  در  متعدد  نشست هاى  و  كشور 
اخير  مشكلات  و  مسائل  همچنين  و  صمت  وزارت  و  كشاورزى 
صنعت  اوليه  مواد  اقلام  از  برخى  مبادله اى  ارز  حذف  از  ناشى 

نساجى، حل زود هنگام اين مشكلات را خواستار شد.
در ادامه اين نشست همچنين دكتر حسن كاردان ،محمود زينى، 
صالحى،  شهرام  فرهى،  على  زاده،  نيلفروش  حسن  لباف،  اكبر 
نيكپور،  مسعود  رخصت،  غلامعلى  قهرودى،  صادقى  احمد 
عبدالحميد فيضى و ايرج طايفى نيز به طور اختصار و كوتاه به 
به  و  پرداختند  نظر  مورد  مشكلات  و  مسائل  و  ديدگاهها  طرح 
و  خصوصى  بخش  به  دولت  بيشتر  توجه  خواستار  مختلف  انحا 
حمايت از توليدملى شدند و در نهايت ضمن استقبال از تشكيل 
و  نساجى  صنعت  حركت  كه  نمودند  اميدوارى  ابراز  نشست  اين 

پوشاك در آينده شتاب بيشترى بگيرد. 
رحمانى در جمع بندى پايانى جلسه  بيان داشت: در جريان اجراى 
ميليون   500 حدود   1384 تا  سال 1380  صنايع  نوسازى  قانون 
بايد  موارد  اين  تمام  كه  شد  اعطا  متقاضى  واحدهاى  به  دلار 
شوند.  برنامه ريزى  بعدى  حركات  آن  براساس  و  شوند  استخراج 
وى ضمن انتقاد به اين مطلب كه با اتمام كار دولت  تدبير و اميد 
و تغيير دولتمردان، بخش عمده اى از نتايج جلسات با صنعتگران 
به  گفت:  شد،  خواهد  رها  كاره  نيمه  خصوصى  بخش  فعالان  و 
اميد خدا، شاهد انتخاب مجدد آقاى دكتر روحانى به عنوان رئيس 
جمهور و تداوم برنامه ها و فعاليت هاى دولت در راستاى توسعه و 

رشد اقتصادى و صنعتى كشور خواهيم بود. 

باقيمانده  ماه هاى  در  كه  نمود  اميدوارى  ابراز  مسئول،  مقام  اين 
عمرانى،  نيمه كاره  فعاليت هاى  و  اقدامات  اميد،  و  تدبير  دولت 
صنعتى و اقتصادى به اتمام برسند در حالى كه پشتكار و استقامت 

دركار، شرط موفقيت است. 
وى با اذعان اين مطلب كه سرمايه هاى اصلى كشور توليدكنندگان 
و صنعتگران ما هستند نه چاه هاى نفت، ادامه داد: همه ما مى دانيم 
كه توليدكنندگان با خون دل توليد را حفظ كرده اند اما به همت و 
نهضت فراگيرى نياز داريم تا نگاهمان به توليد و صادرات منطقى 
و اصول شود؛ در اين راستا، فعاليت هاى مرتبط با دولت پيگيرى 
اين  مسئولين،  و  دولتمردان  تغيير  صورت  در  حتى  و  شد  خواهد 

مسير در كنار بخش خصوصى تداوم پيدا خواهد كرد. 
به گفته وى، اگرچه ممكن است قانون بهبود مستمر فضاى كسب 
امسال  مستمر،  پيگيرى هاى  و  تلاش ها  تمام  على رغم  كار  و 
فرم هاى  كه  داده ايم  اكيد  دستور  بانك ها  به  اما  نشود  اجرايى 
مربوط به اين طرح نبايد به صورت تركمانچايى امضا شوند! بلكه 
بخش  انجمن هاى  و  تشكل ها  مشورت  با  بايد  تصميم ها  تمام 

خصوصى صورت پذيرد. 
رونق  طرح  در  كرد:  اعلام  توليد  امور  در  صنعت  وزير  قائم مقام 
و  دولتمردان  تصور  منتها  شد  نخواهد  پرداخت  يارانه اى  توليد، 
جلسات  در  است.  متفاوت  طرح  اين  از  خصوصى  بخش  فعالان 
متعدد به اين نتيجه رسيديم كه پرداخت يارانه به تمام متقاضيان 
امكان پذير نيست و ما را از هدف اصلى يعنى احياى صنعت، توليد 

و اقتصاد دور نگاه مى دارد. 
وى بـا بيـان ايـن مطلـب كـه در هـر جلسـه اى كه حضـور يابم 
از دو محـور يارانـه براسـاس «مأموريت هـا و اهـداف مشـخص 
ماننـد حضـور در نمايشـگاه هاى معتبر خارجى جهت برندسـازى 
و جـذب مشـتريان خارجى، نوسـازى و بازسـازى خطـوط توليد» 
و «فعاليـت اقتصـادى در مناطـق محـروم و دور  افتـاده» دفـاع 
خواهـم كـرد، بـه طرح آمايـش سـرزمين و تقويت صنايـع بومى 
هـر يـك از اسـتان هاى كشـور و همچنين لـزوم تقويـت صنايع 
كوچـك و متوسـط و رفـع مشـكلاتى ماننـد كمبـود نقدينگى و 

امثـال آنها خواهـم پرداخت. 

اطلاعيـــه
تبديل ارز واردات TG به مبادله اى

ارز  مى رساند  اطلاع  به  بديوسيله  محترم  اعضاى 
نصرالهى  خانم  سركار  حمـــايت  با   TG واردات 
و  مسئولين وزارت صمت و پيگيرى انجمن صنايع 
نساجى ايران به مبادله اى تغيير يافت. امكان ثبت 
سفارش با ارز مبادله اى هم اكنون در سايت بورس 

مقدور مى باشد.
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تبريك

تسليت

سركار خانم گلنار نصرالهى
مشاور محترم وزير صنعت، معدن و تجارت در امور 

توليد 
سمت  به  جنابعالى  انتصاب  حسن  احتراماً  سلام  با 
سرمايه  ضمانت  صندوق  مديره  هيأت  در  عضويت 
صنعت،  محترم  وزير  توسط  كوچك  صنايع  گذارى 
معدن و تجارت را از سوى هيأت مديره و دبيرخانه 
انجمن تبريك عرض نموده، مزيد توفيقات سركار 
در مسئوليت جديد را همچون مسئوليتهاى گذشته 

خواستارم. 
دبيركل انجمن صنايع نساجى ايران

جناب آقاى احمد فرهى
خانواده  و  حضرتعالى  خدمت  را  وارده  مصيبت 
مرحومه آن  براى  و  نموده  عرض  تسليت  محترم 
رحمت واسعه الهى و براى بازماندگان از درگاه ايزد 

منان صبر مسألت داريم.
هيات مديره و دبيركل انجمن صنايع نساجى ايران

را  مختلف  صنايع  در  بهره ورى  صنعت،  در  كار  نيروى  تورم 
اشتغالزاى  صنايع  از  يكى  نساجى  صنعت  است.  داده  كاهش 
ايران است كه به گفته احمد كيميايى اسدى، فعال اين صنعت، 
تكنولوژى هاى  از  استفاده  عدم  دليل  به  گذشته  سال هاى  از 

جديد و نيروى كار ارزان با اين مشكل مواجه شده است.
در  تهران  اتاق  نمايندگان  هيئت  عضو  اسدى  احمدكيميايى 
تورم  به  نساجى  صنعت  در  پيش  سال هاى  از  گفت:  باره  اين 
نيروى كار دچار هستيم و يكى از دلايل آن عدم استفاده از 
ماشين آلات و فناورى جديد در اين صنعت است. ماشين آلات 
صنعت نساجى كه در حال حاضر در كارخانجات نساجى مورد 
نسل  سه  دو  فناورى هاى  به  مجهز  مى گيرند،  قرار  استفاده 
پيش هستند. در ديگر كشورهاى دنيا از  ماشين آلاتى استفاده 
مى كنند كه مجهز به تكنولوژى هاى جديد تر است و نيروى 
انسانى كمترى روى خط هاى توليد مشغول به كارند. بهره ورى 
با  مقايسه  در  ايران  نساجى  توليد  خطوط  در  دليل  همين  به 

خطوط توليد در ديگر كشورها كاهش يافته است.
كيميايى با اشاره به اينكه تحريم ها عامل اصلى عدم تجهيز 
خطوط توليد به ماشين آلات با فناورى هاى جديد است گفت: 
غير از تحريم ها نيروى كار ارزان در كشور باعث شده است كه 
همكاران ما در صنعت نساجى به فكر استفاده از ماشين آلات 

جديد براى كاهش نيروى انسانى و افزايش بهره ورى نيفتند. 
كاهش قدرت رقابت پذيرى محصولات صنعت نساجى ايران 
ريشه در اين بهره ورى پايين در اين صنعت دارد. نيروى كار 
شده  تمام  هزينه  است.  فنى  غير  و  غيرمتخصص  اما  زياد 
محصولات صنعت نساجى ايران با توجه به اين مسائل بالاست 
و قدرت رقابت با محصولات ساير كشورها را در بازار داخلى 
كارگر  به  بيشتر  ايران  نساجى  صنعت  ايم.  داده  دست  از  هم 
ساده و تكنسين نياز دارد تا مهندس نساجى و از طرفى ديگر 
مهندسان نساجى هم آموزش هاى تئوريك مى بينند و قابليت 

انجام فعاليت موثر در صنعت نساجى را ندارند.
عضو هيئت نمايندگان اتاق تهران درباره تسهيلات دهى وزارت 
صنعت به بنگاه هاى كوچك و متوسط گفت: تسهيلات در نظر 
است.  تومان  ميليارد  هزار   16 بنگاه ها  اين  براى  شده  گرفته 
آن  پرداخت  مدعى  بانك ها  كه  رقمى  با  مقايسه  در  عدد  اين 
بانك ها  است.  كم  بسيار  هستند  سال  تسهيلات در  عنوان  به 
مدعى اند در سال 400 هزار ميليارد تومان تسهيلات پرداخت 
مى كنند و با اين وجود، بخش صنعت هم چنان در ركود است 
بايد  ركود  از  خروج  براى  است.  بازنگشته  توليد  به  رونق  و 
تسهيلات بيشترى در نظر گرفت تا علاوه بر صنايع كوچك و 

متوسط، صنايع پيشران هم به حركت در بيايد.

احمد كيميايى اسدى، فعال صنعت نساجى در گفت و گو با سايت خبرى اتاق تهران مطرح كرد:
بهره ورى نيروى كار در صنعت نساجى پايين است

چهار  با  خوانسارى  مسعود  با  رقابت  در  شافعى  غلامحسين 
راى بيشتر به عنوان رييس جديد اتاق بازرگانى ايران انتخاب 
شد. در جريان انتخابات رييس جديد اتاق بازرگانى ايران از 
مجموع 397 راى اخذ شده غلامحسين شافعى 198 راى و 

مسعود خوانسارى 194 راى كسب كردند. 
به اين ترتيب غلامحسين شافعى با چهار راى بيشتر به عنوان 

رييس اتاق بازرگانى ايران انتخاب شد. همچنين از مجموع 
آراء چهار نفر از اعضاى هيات نمايندگان راى ندادند و پنج 
برگزاركنندگان  سوى  از  مخدوش  راى  عنوان  به  هم  راى 
تشخيص داده شد. شافعى پيش از محسن جلال پور، رييس 
اتاق بازرگانى ايران بود و اكنون به عنوان دومين بار به عنوان 

رييس اتاق انتخاب شده است. 

شافعى رييس اتاق بازرگانى ايران شد

تبريك

جناب آقاى مهندس شافعى
و  معادن  صنايع،  بازرگانى،  اتاق  محترم  رياست 

كشاورزى ايران 
انتخاب شايسته جنابعالى از سوى هيات نمايندگان 
اتاق ايران به سمت فوق را از سوى هيات مديره، 
اعضاى انجمن و دبيرخانه تبريك و تهنيت نموده، 
موفقيت حضرتعالى را در اين مسئوليت خطير و در 
سنگر اقتصاد ميهن اسلامى از خداوند متعال و در ظل 

توجهات ولى عصر (عج) ارواحنا فداه خواستارم.
محمدمهدى رئيس زاده - دبيركل

پنجشنبه هجدهم شهريورماه نخستين نشست شعبه خراسان رضوى 
انجمن صنايع نساجى ايران  با حضور محمد مهدى رئيس زاده دبير 
كل و مهندس رضا حميدى عضو هيات مديره انجمن صنايع نساجى 
ايران برگزار شد در اين نشست كه با استقبال مديران و كارآفرينان 
صنايع نساجى مشهد همراه بود پس از خير مقدم و بحث و تبادل نظر 
وتوضيحات تكميلى آقايان مهندس حميدى و رئيس زاده در خصوص 
اساسنامه  قانونى  مفاد  و  صنفى  تشكل هاى  كاركردهاى  و  اهداف 
انجمن در خصوص نحوه تشكيل و اداره شعب نمايندگى، از استقبال 
فعالين صنايع نساجى مشهد در راه اندازى شعبه انجمن در اين شهر 
تقدير شد و پس از تعيين هيات رئيسه و اعلام نامزدى علاقمندان 
به حضور در هيات مديره اين شعبه انتخابات برگزار گرديد كه افراد 
زير به ترتيب به عنوان هيئت رئيسه شعبه انتخاب شدند آقايان عباس 

مقصودي (فرش نگين مشهد )غلامعلي رخصت (مهتا توس)شروين 
( مشهد  حرير  كش  (نخ  جميلي  فاطمه  )خانم  (شاديلون  بادامچي 

آقايان محمد گلابگير (البسكو) هادي آقايي (فرش زمرد مشهد )جواد 
حسين پور (پوشاك اطمينان )  اعضاي اصلي و آقاي احسان مؤمني  
(خوش بافت كاويان ) و هادي غلامحسينيان (رضا نخ) اعضاي علي 
البدل انتخاب شدند وآقاي كوروش دهقان نژاد بازرس اصلي و آقاي 

امامدادي بازرس علي البدل تعيين شدند .
ضمن تبريك به منتخبين و آرزوى توفيقات روزافزون براى اين 
تشكل هاى  بيشتر  يكپارچگى  و  هماهنگى  با  اميدواريم  عزيزان 
ديگر  شعبات  اندازى  وراه  كشور  سراسر  در  پوشاك  و  نساجى 
صنعت  بيشتر  توسعه  و  پيشرفت  شاهد  شهر ها  ساير  در  انجمن 

نساجى و پوشاك باشيم.

راه اندازى شعبه انجمن صنايع نساجى ايران در خراسان رضوى

تنها كانال رسمى انجمن صنايع نساجى ايران در

https://telegram.me/aiti1395
+ Join


